
KUNTALAISTEN ALOITTEET VUONNA 2020 
 
1/2020/ 24.1.2020 
KUNTALAISALOITE/ Tammenterhon oppilaille, opettajille ja päiväkotilaisille terveet tilat! 
 
Tammenterhon esikoulun ja päiväkodin rakennuksen rakenteista löytyneiden vakavien vaurioiden takia esiopetus-
paikkaan täytyy olla vaihtoehtoinen ratkaisu. Tiilään Monitoimitaloon tehdyissä viimeisissä kuntotutkimuksissa on 
todettu erittäin vakavia vaurioita rakennuksen rakenteissa. Kuntotutkimuksessa havaittiin myös paljon ilmayhteyksiä 
rakenteista sisäilmaan, joita pitkin homeet ja sädesienet pääsevät kulkeutumaan huonetiloihin. 
 
Monitoimitalo Tiiläässä oleskelleilla lapsilla on havaittu terveysongelmia. Osa lapsista on lääkäreiden suosituksesta 
siirretty muualle. Sekä terveydensuojelulain 27 §:n että maankäyttö- ja rakennuslain 166 §:n mukaisesti Askolan 
kunta on vastuussa Tiilään monitoimitalon kunnosta. Rakennuksen kuntotutkimuksissa on havaittu nyt runsaasti ho-
meita ja erittäin runsaasti sädesientä rakenteissa, jotka aiheuttavat vakavia elinikäisiä terveyshaittoja ihmisille. Tä-
mänhetkisillä päätöksillä Askolan kunta sairastuttaa tietoisesti ja tuottamuksellisesti kuntansa lapsia siirtäessään hei-
dät sisäilmaongelmaiseen rakennukseen. Näin ollen Tiilään monitoimitaloa ei voida pitää varhaiskasvatuslain 10 §:n 
edellyttämällä tavalla terveellisenä ja turvallisena varhaiskasvatusympäristönä. Varhaiskasvatuslain 4 §:n mukaan 
varhaiskasvatusta suunniteltaessa, järjestettäessä tai tuotettaessa ja siitä päätettäessä on ensisijaisesti huomioitava 
lapsen etu. 
 
Kunnanhallitus 12.2.2020 § 32 
Kunnanhallitus toteaa, että Tiilään monitoimitalon käyttämistä varhaiskasvatuksen toimitilana käsitellään kunnanval-
tuuston kokouksessa 20.2.2020 kunnanhallituksen 18.12.2019 § 340 antaman esityksen pohjalta. 
 
Kunnanvaltuusto 20.2.2020 § 12 
Kunnanvaltuusto merkitsi tietoonsa saatetuksi, ettei kunnanhallitus esitä muutosta kunnanvaltuuston päätökseen 
Kunnanvaltuusto § 36 21.08.2019 : "Itä-Askolan varhaiskasvatuksen keskittäminen Tammenterhoon" eikä sitä koske-
vaan sivistyslautakunnan toimenpanopäätökseen Sivistyslautakunta § 99 03.09.2019: "1.1.2020 alkaen -Itä-Askolan 
varhaiskasvatuksen keskittäminen Tammenterhoon." 
 
2/2020/ 24.1.2020 
 
KUNTALAISALOITE/Riisin käytöstä luopuminen 
 
Kunta luopuisi riisin käytöstä lisukkeena kunnan ruokailussa. Riisi ei ole suomalainen viljatuote. Riisin viljely kuormit-
taa ilmastopäästöjä ja on vähäravintoinen lisuke. Riisin voisi korvata muilla kotimaisilla tuotteilla. Esim. ohralla, kaural-
la ja muilla palkotuotteilla. 
 
Lisätiedot 
Kuluttaja lehti 30.10.2019. Riisi on epäterveellinen ja epäekologista. Löysimme sille runsaasti hyviä kotimaisiakin vaih-
toehtoja. Lisukkeiden valikoima on monipuolistunut ja lounasruokaloissakin lautaselle saatetaan kasata riisin sijaan 
esimerkiksi kvinoaa, ohrasuurimoita tai speltia.  
 
Kunnanhallitus 23.9.2020 § 226 
Ruokapalvelupäällikkö Kaija Jäppinen on 1.9.2020 antanut lausuntonsa seuraavan lausunnon: 
 
Riisin korvaaminen ruoan lisäkkeenä on aloitettu kokeiluna keväällä 2020. Korvaajana on käytetty Raision Ohrahelmi –
tuotetta. Se on suomalaista, eikä aiheuta lisäkustannuksia. 
 
Tätä on tarjottu kouluissa, päiväkodeissa sekä henkilöstöruokailussa. Se on maistunut hyvin kaikille. Vanhusten ateri-
oissa ei ole käytetty riisiä, lukuun ottamatta kaalilaatikkoa. Ohrahelmen käyttö jatkuu edelleen. Ohratuotteet eivät 
sovellu gluteenittomaan ruokavalioon. Puuroriisiä ja riisihiutaleita käytetään n. kerran viikossa velleissä ja puuroissa, 
jotta saadaan vaihtelua Mäntyrinteen asukkaiden ruokiin." 
 
Kunnanhallitus totesi, että riisin käytössä ollaan jo osittain kunnan ruokapalvelussa siirrytty ohrahelmituotteisiin. Jat-
kossa ruokapalvelu tulee käyttämään muita tuotteita kuin riisiä aina kun se on mahdollista.   
 



3/2020/ 20.7.2020 
 
KUNTALAISALOITE/ Askolan sosiaali- ja terveyspalvelut ovat säilytettävä vähintään nykyisellä tasolla 
 
Kunnan talouden kustannussäästöistä johtuen on tehty esitys, jonka perusteella Askola siirtäisi sosiaali- ja terveyspal-
veluiden järjestämisvastuun Porvoolle. Tämä tarkoittasi palveluiden uudelleen organisointia, jonka vuoksi Askola jou-
tuisi luopumaan suurimmasta osasta paikallisesti annettavista sosiaali- ja terveyspalveluita. Tämä taas puolestaan 
heikentäisi suurelta osalta kuntalaisten hyvinvointia ja mahdollisuutta saada hyvää palvelua sosiaali- ja terveydenhuol-
toon liittyen.  
 
Sosiaali- ja terveyspalveluiden uudelleen organisointi voi myös osaltaan vaikuttaa negatiivisesti muuttoliikenteeseen, 
ja näin ollen asukaslukuun. Palveluiden laatu, sekä hoitoon pääsy voivat kärsiä merkittävästi. Lisäksi tulisi huomioida 
julkisenliikenteen puuttuminen Askolan ja Porvoon välillä.  
Me allekirjoittaneet toivomme, että kunta katsoisi asiaa kauaskatsoisemmin, eikä tekisi päätöksiä nopeaan tahtiin, 
vaan huomioden valtakunnallinen sote- hankkeen ratkaisu. Ja siihen asti turvaisi kuntalaisten hyvät sosiaali- ja ter-
veyspalvelut. Huomioiden etenkin päivystystoiminta.  
 
Jos kuitenkin uudelleen organisointia vaaditaan, tulisi nykyiset palvelut turvata kuntalaisille sellaisenaan kuin ne nyt 
on. 
 
Kunnanhallitus 12.8.2020 § 184 
Kunnanhallitus pyytää aloitteesta lausunnon perusturvalautakunnalta 17.9.2020 mennessä. 
 
Perusturvalautakunta 26.8.2020 § 65 
Askolan kunnan talouden tasapainottamisohjelma on edellyttänyt perusturvalautakuntaa etsimään säästöjä perustur-
van kustannuksiin vuoden 2021 aikana 360 000€ ja vuoden 2022 aikana 300 000 €. Säästöjen saamiseksi perustettu 
sote –uudelleen järjestämisen ohjausryhmä on selvittänyt kokonaisulkoistamisen mahdollisuutta sekä perusturvan 
palvelujen järjestämisvastuun siirtämistä Porvoon kaupungille. Ulkoistamisselvitys keskeytettiin 2020 tammikuussa ja 
kesäkuussa Porvoon kaupunki ilmoitti kieltäytyvänsä Askolan sosiaali- ja terveyspalvelujen järjestämisvastuun ottami-
sesta. Edelleen perusturvalautakunnan on etsittävä tasapainottamisohjelman edellyttämät säästöt. 
 
Perusturvalautakunta antaa lausuntonaan kunnanhallitukselle, että tasapainottamisohjelman mukaisia säästöjä perus-
turvan toimialalle on edelleen haettava, mutta lautakunta pyrkii säilyttämään sosiaali- ja terveyspalvelut mahdolli-
suuksien mukaan Askolassa.  
 
Kunnanhallitus 23.9.2020 § 227  
Kunnanhallitus merkitsee perusturvalautakunnan lausunnon tiedokseen ja antaa sen vastauksena kuntalaisaloittee-
seen. 
 
4/2020/ 8.12.2020 
 
KUNTALAISALOITE/ Askolan kunnan virkamiesten palvelulupaus 
 
Askolassa asuu valveutuneita ja aktiivisia kuntalaisia. He ottavat yhteyttä antaen palautetta, kertoen epäkohdista ja 
tiedustellen omien asioidensa hoitoa/ asioiden etenemistä päätöksenteossa kunnassamme. 
 
Yhteydenottokanavien tulee olla sellaiset, että kaikilla kuntalaisilla on mahdollisuus matalalla kynnyksellä saada tavoit-
tamansa virkamies kiinni. Toisaalta virkamiehet ovat toisinaan kiinni työtehtävissään, palavereissa ja muissa toimissa. 
Siitä huolimatta, kuntalaisen yhteydenoton pitäisi edetä virkamiehen tietoon ja toimenpiteitä varten jo siitä ensim-
mäisestä yhteydenotosta. Virkamiehillä on käytössään kännykät ja sähköpostit. Molempiin jää tieto tulleesta yhtey-
denotosta. Näihin kaikkiin tulisi vastata tietyn kohtuullisen ajan puitteissa. Tavoitettavuus lisää luottamusta kunnan 
toimintaan ja nopeuttaa asioiden hoitoa ja etenemistä kunnan päätöksenteossa. Kaiken toiminnan lähtökohtana tulee 
olla toiminta kunnan ja kuntalaisten parhaaksi. Avoimmuus, ketteryys ja tehokkuus ovat pienen kunnan virkakoneiston 
ehdottomia edellytyksiä. 
 
Ehdotamme, että Askolan kunnassa otetaan käyttöön palvelulupaus, jossa kaikki kunnan virkamiehet ja muut toimijat 
sitoutuvat vastaamaan kiireellisiin yhteydenottoihin 1-2 päivässä ja kiireettömiin viikon sisällä. Yhteydenoton ei tarvit-



se sisältää valmista vastausta mutta sen tulee sisältää tieto siitä, että asia on tullut tietoon ja että asialle ollaan teh-
ty/tekemässä jotain.  
 
Kunnanhallitus 8.2.2020 § 47 
Kunnanhallitus pyytää aloitteesta lausunnon kunnan johtoryhmältä 24.2.2021 mennessä. 
 
Kunnanhallitus 3.3.2021 § 76 
Johtoryhmä on keskustellut aloitteesta ja todennut, että hyvän hallinnon periaatteiden mukaan viranomaisen on käsi-
teltävä hallintoasiat viivytyksettä ja tähän myös Askolassa pyritään. Johtoryhmä on myös aloitteen tekijöiden kanssa 
samaa mieltä siitä, että kaiken toiminnan lähtökohtana tulee olla toiminta kunnan ja kuntalaisten parhaaksi.  
 
Kirjaamon kautta tuleviin viesteihin lähtee viesti heti, kun sähköposti on avattu, vastaus jossa kerrotaan, että kenelle 
kunnassa on asia siirretty. Suoraan viranhaltijoille tai työntekijöille tulleisiin sähköposteihin pyritään vastaamaan muu-
taman päivän sisällä ja mikäli ei pystytä antamaan suoraa vastausta, niin ilmoitetaan kauanko käsittely kestää. Velvol-
lisuus käsittelyaikaa koskevan arvion antamiseen koskee ainoastaan niitä asioita, joissa viestin lähettäjä on asianosai-
nen.  
 
Ongelma nykypäivänä on siinä, että etenkin sähköposteja tulee niin paljon, että inhimillisestä syystä voi johonkin vies-
tiin jäädä vastaamatta. Osa posteista saattaa mennä roskapostikansioon, josta sitä ei välttämättä huomata. Pyrkimyk-
senä niin kunnan virkamiehillä kuin työntekijöillä on vastata saapuneisiin viesteihin mahdollisuuksien mukaan 1-2 
päivässä. 
 
Myös puheluja tulee paljon. Osa puheluista on myös erilaisilta omien tuotteittensa myyjiltä tai vastaavilta, joihin ei ole 
tarvetta soittaa takaisin. Ohjeistus vastaamattomiin puheluihin on, että mikäli soittaja jättää soittopyynnön, siihen 
tulisi vastata mahdollisimman pian.  Asiakaspalvelua on aina mahdollista parantaa ja johtoryhmässä tullaan käsittele-
mään kevään aikana sitä, että miten voimme parantaa yhteydenottoihin vastaamista vielä paremmaksi. 

 
Kunnanhallitus päätti, että erityisen palvelulupauksen antaminen ei ole tarpeen. Johtoryhmä tulee ohjeistamaan hal-
lintokuntia asian tiimoilta kevään aikana. 
 


